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سرمقاله

عربستان به جای مصر  
ادامه از صفحه یک

بر اثر اشتباهی که ریاض در اعدام شیخ نمر 
باقر نمر “ و تعدادی از شیعیان عربستان در 
سال ۲۰۱۶ انجام داد با جمهوری اسلامی اختلاف 
پیدا کرد و درگیری مستقیم نظامی با حوثی های 
یمن از سال ۱۳۹۴ ) ۲۰۱۵ ( مانع از آن شده بود 
که عربستان به سرعت جایگزین مصر در رهبری 
معادلات  از  بخشی  تقل  مرکز  و  عرب  جهان 

خاورمیانه بشود.
ریاض بعد از ناکامی در یمن متوجه شد برای 
ساله  چند  جنگ  به  باید  عرب  جهان  رهبری 
اش در یمن خاتمه بدهد و برای صلح در یمن 
نیاز به آشتی با تهران دارد و از آنجایی که از 
کشورهای غربی در این زمینه کاری بر نمی آید با 
واسطگی چین، یخ روابط با تهران را ذوب کرد و 
فضایی جدید در پیش روی خود باز کرد؛  اکنون 
با مذاکره با یمنی ها بر آن است تا کدورت را بر 

طرف و به دوستی تبدیل کند.
ریاض به آشتی با ایران و حوثی ها در  یمن 
اکتفا نکرد برای ارتقا جایگاهش در جهان عرب  
به درگیری های اخیر در سودان که چند روزی 
است در این کشور بین نیروهای پشتیبانی سریع 
و ارتش سودان شروع شده توجه نشان داد وزیر 
خارجه عربستان با دو طرف  برای خاتمه دادن 
درگیری خونین  تلفنی گفت وگو کرد و در صدد 

پایان دادن بر آمد.
سوريه  با  رابطه  برقرار  در  زمان  همین  در 
پیشگام شد و با این که پنج کشور عرب با ورود 
سوریه به اتحادیه عرب مخالفت کرده بودند از 
نفوذش استفاده کرد تا سوریه را به اتحادیه عرب  

بر گرداند.
در  ریاض  که  است  نقشی  مهمتر  همه  از 
روزهای اخیر در مورد گروه های فلسطینی بر 
عهده گرفت. از محمود عباس رئیس دولت خود 
گردان و رهبران حماس برای حضور در عربستان  
خاطر  به  ها   حماسی  حالیکه  در  کرد  دعوت 
داشتن ریشه و تفکرات اخوان المسلمین  روابط 
خصمانه با عربستان در سال های اخیر  داشتند . 
دعوت از فلسطینی ها با دیدگاه های متفاوت  به 
جایگاه رهبری عربستان در جهان عرب کمک 

خواهد کرد.
روابطش  که  در حالی  عربستان  در مجموع 
سابق  گرمی  به  غربی  کشورهای  و  آمریکا  با 
نیست در سایه روابط گرم و صمیمانه با مسکو 
و خصوصا پکن و ارتقا روابط با کشورهای عربی 
و  اسلامی از جمله ایران به عنوان مرکز تشیع 
کنار گذاشتن  و  از قدرت های منطقه   یکی  و 
اختلافات در صدد آن است تنش با کشورها را 
کاهش بدهد و رهبری بلا منازع خود را در جهان 
عرب و  کشورهای اهل تسنن تثبیت کند  و به 
وزنه ای قدرتمند در معادلات جهانی و منطقه ای 

و بین  کشورهای اسلامی تبدیل شود.

خبر

اخبار

پاسخ منصوری به شایعه کنار رفتن از 
معاونت اجرایی ریاست جمهوری

اولویت  گفت:  رئیس جمهور  اجرایی  معاون 
فیزیکی  پیشرفت  با  پروژه های  تکمیل  دولت، 

بالاست.
به گزارش ایسنا، محسن منصوری در حاشیه 
و  سرمایه گذاری  فرصت های  بررسی  نشست 
جمع  در  خوزستان  استان  اقتصادی  توسعه 
به  با اشاره به سفر رئیس جمهوری  خبرنگاران 
این استان در روزهای آتی، اظهار کرد: در این 
سفر هم ملاقات مردمی هم نشست با نخبگان 
و هم نشست با اهالی صنعت و معدن و تجارت 
در دستور کار است. پروژه های مختلفی هم در 
موضوعات متفاوت به بهره برداری می رسد که 
یکی از مهمترین آن ها مربوط به حوزه نفت و 
گاز با سرمایه گذاری حدود ۱ و نیم میلیارد دلار 

است.
وی افزود:  خط دوم راه آهن اهواز - اندیمشک 
اجرایی و عملیاتی شده که اعتباری حدود ۳ هزار 
در  است.  شده  آن صرف  برای  تومان  میلیارد 
حوزه آب و برق و نیرو هم مجموعا حدود ۶ هزار 
میلیارد تومان آماده افتتاح است که با حضور 

رییس جمهوری به بهره برداری می رسد.
معاون اجرایی رئیس  جمهوری با بیان این که 
است«،  افتتاح  آماده  بیمارستانی  پروژه  »دو 
یادآور شد: یکی از آن ها که کاملاً آماده افتتاح 
است پروژه بیمارستانی امام حسن مجتبی)ع( 
با ۸۰۰ تخته خواب است که در همین روزها با 

حضور رئیس  جمهوری به بهره برداری می رسد.
بودجه  و  برنامه  سازمان  کرد:  تاکید  منصوری 
که  کرده  اعلام  نیمه تمام  پروژه های  از  آماری 
حدود ۳ هزار همت تأمین منابع لازم دارد. یعنی 
شاید حدود ۳۰ سال پروژه نیمه تمام با مسیرهای 
معمولی تامین منابع در سطح کشور موجود است 
اما به دنبال شیوه های متفاوت تأمین مالی برای 

اجرایی شدن آن هستیم.
کرد:  تأکید  جمهوری  رئیس   اجرایی  معاون 
اولویت دولت تکمیل پروژه های با پیشرفت فیزیکی 
بالاست. در خوزستان نزدیک به ۱۰ هزار میلیارد 
فیزیکی  پیشرفت  درصد   ۵۰ بالای  پروژه  تومان 
داریم که باید اول آن ها را تکمیل کنیم. دولت هم 
به دنبال آغاز پروژه های تازه هم نیست و تلاش 

می کند همین پروژه های نیمه تمام را تکمیل سازد.
وی یادآور شد: از جمله تصمیمات این جلسه 
تاسیس صندوق سرمایه گذاری در حوزه اقتصاد با 
اقتصادی  بنگاه های  مشارکت بخش خصوصی و 
بود تا هرکدام از این بنگاه ها آورده ای برای استان 

خوزستان در حوزه تولید و صنعت داشته باشند.
معاون اجرایی رئیس جمهوری افزود: بانک های 
تومان  میلیارد  هزار   ۱۵ پذیرفتند  هم  مختلف 
استان  اقتصادی  بنگاه های  در خدمت  تسهیلات 
دو  یکی  هم  راه  حوزه  در  دهند.  قرار  خوزستان 
مجموعه برای احداث آزادراه ها در استان خوزستان 
گاز،  نفت،  حوزه  در  و  کردند  آمادگی  اعلام 
پتروشیمی و شیلات هم تصمیمات خوبی گرفته 

شد.
طرح  درباره  پرسشی  به  پاسخ  در  منصوری 
کرد:  تصریح  وی،  رفتن  کنار  زمینه  در  شایعاتی 
چنین موضوعی صحت ندارد و شدیداً آن را تکذیب 

می کنم.

معاون اجرایی رئیس  جمهوری:
رئیس جمهوری به خوزستان می رود

هفتم  گفت:  جمهوری  رئیس   اجرایی  معاون 
به  جمهوری  رئیس  سفر  اردیبهشت  هشتم  و 

خوزستان را در پیش رو داریم.
به گزارش ایسنا، محسن منصوری در نشست 
توسعه  و  سرمایه گذاری  فرصت های  بررسی 
هفتم  کرد:  اظهار  خوزستان،  استان  اقتصادی 
به  جمهوری  رییس  سفر  اردیبهشت  هشتم  و 
استان  این  و  داریم  رو  پیش  در  را  خوزستان 
پرجمعیت و با ظرفیت های گسترده اقتصادی و 
نفت و گازی که در اختیار دارد، در عین حال با 
محرومیت های متعددی روبه رو است که در مناطق 
دیگر دیده نمی شود. وی با بیان اینکه حق خوزستان 
بیشتر از چیزی است که الان شاهد آنیم، ادامه 
استان  این  به  ویژه ای  نگاه  رییس جمهوری  داد: 
دارند و شش سفر او به این استان نشان دهنده 
همین توجه است که طی آن مشکلاتی هم از این 
استان برطرف شد. معاون اجرایی رئیس جمهوری 
یادآور شد: با منابع دولتی کار جدی ای نمی توانیم 
از مجموعه  انجام دهیم. ما  در استان خوزستان 
بنگاه های خصوصی و سرمایه گذاران دعوت کردیم 
که بیایند و یک کار بزرگ برای توسعه خوزستان 
انجام دهیم. منصوری با تاکید بر اینکه باید در 
زمینه وضعیت خوزستان نگاه عملیاتی و اجرایی 
به مسائل داشته باشیم، گفت: سرمایه گذاران و 
با  باید سخاوتمندانه  بخش خصوصی  بنگاه های 
استان خوزستان مواجه شوند تا بتوان مشکلات را 
با جدیت برطرف کرد. وی ادامه داد: در نخستین 
سفر رئیس جمهوری به خوزستان، اعتبارات خوبی 
تخصیص داده شده که بخش هایی از آن عملیاتی 
از  هم  را  فاضلاب  و  آب  مثل  مشکلاتی  و  شده 
این استان حل کرده است. معاون اجرایی رئیس  
جمهوری در بخش پایانی این نشست با اشاره به 
دیدگاه های طرح شده از سوی مدعوین در زمینه 
چگونگی ارتقای توسعه متوازن در استان خوزستان، 
اظهار کرد: ما در این جلسه مباحث کلی را مطرح 
پیگیری  به  منوط  آن  شدن  عملیاتی   اما  کردیم، 
استان و حوزه اقتصادی آنجاست و بخشی هم به 
همکاری بنگاه های اقتصادی مورد نظر برمی گردد. 
ما باید تا جایی که نیاز استان خوزستان است برای 
این خطه، کار تعریف کنیم.  وی ادامه داد: ما در 
استان حتماً واحدهای صنعتی داریم که تعطیل 
هستند و منطقی است که اول از همین بخش ها 
آغاز کنیم تا این واحدهای صنعتی که سرمایه های 

معطل  مانده کشور هستند احیا شوند.

اکرمی: 
حضور مردم در انتخابات معادلات را 

تغییر می دهد
عضو جامعه روحانیت مبارز گفت: اعلام حضور 
جدی ملت در انتخابات است که به تغییر معادلات 
منجر می شود و مشتی هم به دهان دشمن خواهد 

زد.
سیدرضا اکرمی در گفت وگو با ایسنا با اشاره به 
ملزومات برگزاری انتخاباتی با مشارکت حداکثری 
در اسفندماه سال جاری، اظهار کرد: امام راحل 
که معمار و موسس جمهوری اسلامی است بعد 
که  داشت  اصرار  انقلاب  پیروزی  و  بهمن  از ۲۲ 
از  انتخابات و  با  در کوتاهترین زمان امور کشور 
طریق رای مستقیم مردم پیش رود؛ چرا که معتقد 
آن  اصلی  کارگزاران  و  برای کشور  باید  بود مردم 

تصمیم گیری کنند.
واقعی کلمه  به معنای  وقتی مردم  افزود:  وی 
مشارکت کنند و در انتخابات رای دهند، نشانگر این 
خواهد بود که کارها با اراده و خواست ملت پیش 
شکل گیری  اساس  و  اصل  و  ریشه  این  می رود. 
لحظه ای  آن  از  نباید  و  است  اسلامی  جمهوری 
غفلت کرد. این عضو جامعه روحانیت مبارز یادآور 
شد: با گذشت زمان افرادی ممکن است انتقاد کنند 
و بگویند ما آن روز اول انتخابات را قبول داشتیم و با 
میل آمدیم و شرکت کردیم، اما الان دیگر این روند 
را قبول نداریم و نیازی به انتخابات وجود ندارد که 
در پاسخ باید گفت وقتی قانون اساسی و سازوکار 
پیشبرد امور قوه مجریه و مجلس یا شورای شهر 
یکبار  برگزاری چهار سال  از طریق  ما  و خبرگان 
انتخابات طراحی شده، گزینش راهی جز انتخابات 
نخواهد  نتیجه ای  به  رای  و مسیری جز صندوق 
اینکه هیچ کشوری در  بر  تاکید  با  اکرمی  رسید. 
طول چهل سال به اندازه ما انتخابات برگزار نکرده 
است، ادامه داد: دشمنان در هیچ زمانی ما را راحت 
نگذاشته اند که بتوانیم کارمان را بدون دشمنی آنان 
انجام دهیم و چه در زمان انتخابات و چه پس از آن 
به ایجاد اختلاف و درگیری میان مردم دامن زده اند، 
اما اعلام حضور جدی ملت در انتخابات است که 
به تغییر معادلات منجر می شود و در عین حال 

مشتی به دهن دشمن هم خواهد زد.

به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه، حجت الاسلام 
والمسلمین محسنی اژه ای روز دوشنبه )۲۸ فروردین( 
طی سخنانی در جلسه شورای عالی قوه قضائیه، 
پیشاپیش عید سعید فطر را تبریک گفت و ضمن 
گرامیداشت روز ارتش، اظهار کرد: از مجاهدت های 
ارتش و همه نیروهای مسلح که در سال های جنگ 
و پس از جنگ، خدمات شایانی به مردم و کشور و 
نظام عرضه کردند، تقدیر و تشکر دارم و یاد شهدای 

ارتش و نیروهای مسلح را گرامی می داریم.
با اشاره به برگزاری  ادامه  رئیس قوه قضائیه در 
بسیاری  و  اسلامی  ایران  در  قدس  روز  باشکوه 
و  اسلامی  کشورهای  از  اعم  جهان  کشورهای  از 
غیراسلامی، تصریح کرد: امسال شاهد روز قدس 
این  در  شرکت کننده  جمعیت  و  بودیم  متفاوتی 
راهپیمایی در نقاط مختلف جهان، بیشتر از سال های 
گذشته بود که این امر بیانگر آن است که ظلم ها و 
جنایت های صهیونیست ها بیش از پیش برای مردم 

جهان آشکار شده است.
رئیس دستگاه قضا در ادامه ضمن تبیین و تشریح 
الزامات تحقق شعار سال )مهار تورم و رشد تولید(، 
اظهار داشت: مهار تورم و رشد تولید، دو مقوله ای 
است که درهم تنیدگی دارند و برای تحقق آنها باید 
با برنامه، عمل شود؛ در همین راستا رئیس جمهور 
تاکنون دو بار به بخش های مربوطه در دولت دستور 
تهیه و اعلام برنامه برای تحقق شعار سال را داده 
است؛ بر همین اساس ما در قوه قضائیه نیز باید 
مترصد باشیم تا به محض اعلام برنامه های دولت 
برای مهار تورم و رشد تولید، همکاری های مقتضی 
را انجام دهیم و سوای آن نیز، در انجام اقداماتی که 
در حوزه تحقق شعار سال، مستقیماً به وظایف ما در 

قوه قضائیه مرتبط می شود، کوشا باشیم.
به همه بخش ها و مراجع قضایی  ادامه  وی در 
دستور داد تا مقوله احیای حقوق عامه را همچون 
و حتی تلاش های  کنند  پیگیری  سال های گذشته 
بیشتر و متمرکزتری را در راستای تحقق کامل این 
مقوله به کار ببندند؛ وی یادآور شد که احیای حقوق 
عامه، امری مقطعی نیست بلکه مستمراً باید مورد 
پیگیری قرار گیرد. رئیس قوه قضائیه در ادامه به 
تبیین و تشریح برخی از مصادیق اولویت دار و اهم در 
مبحث حقوق عامه پرداخت و مشخصاً به موضوع 
راستا  همین  در  و  کرد  اشاره  مردم  روانی  امنیت 
گفت: امنیت روانی مردم از مصادیق حقوق عامه 
است که باید در سال جاری، تمرکز بیشتری بر روی 
آن معطوف کنیم؛ بعضاً برخی افراد غافل با عوامل 
دشمن و عناصر بیگانه همصدا می شوند و در جهت 
ایجاد التهاب برای مردم و جامعه گام برمی دارند و از 
طرق مختلف ، مطالب خلاف واقع را پخش می کنند.

نقد کردن امری پسندیده است
وی افزود: البته بار دیگر باید تاکید کنیم که نقد 
کردن به هیچ وجه عیب و اشکال ندارد بلکه امری 
پسندیده است؛ اما خلاف واقع گفتن به ویژه در قبال 
موضوعی که سبب ایجاد التهاب برای مردم می شود، 
از جمله مسائلی است که در سال جاری در راستای 

احیای حقوق عامه باید بیشتر به آنها توجه کنیم.
موضوع قیمت خودرو پیچیده نیست

رئیس دستگاه قضا در ادامه به مقولاتی اشاره کرد 
که در میان مردم جامعه مطرح است و چنانچه به 
و  دشمن  سوء استفاده  زمینه  شود  بی توجهی  آنها 
سرگردانی مردم را فراهم می آورد؛ یکی از این مقولات 
موضوع  گرفت،  قرار  عدلیه  رئیس  اشاره  مورد  که 

قیمت خودرو است؛ حجت الاسلام  محسنی اژه ای 
در همین رابطه گفت: موضوع خودرو و قیمت آن، 
از جمله موضوعاتی است که سوای مسائل مزمنی 
غامض  و  پیچیده  چندان  است،  آن  با  مرتبط  که 
را  لحاظ ذهنی، مسائلی  به  برای مردم  اما  نیست 
ایجاد کرده است؛ در هر محفلی،  مردم از قیمت 
خودرو می گویند و برای مثال، به رسیدن قیمت فلان 
خوردو به بالای یک میلیارد تومان اشاره می کنند؛ این 
موضوع، ذهن های مردم را مشغول کرده و اعتبار و 

حیثیت بعضی کارها را پایین آورده است.
وی تاکید کرد با کمک و همیاری دولت و مجلس 
و مسوولین زیربط باید این موضوع را از مساله و 

دغدغه ذهنی مردم خارج کنیم.
 وی در همین راستا بیان داشت: در نیمه دوم سال 
۱۴۰۰ وزیر صمت خواستار اختیاراتی شد تا بتواند تا 
پایان سال ۱۴۰۱، بواسطه آن اختیارات، تولید خودرو 
را تا ۵۰ درصد افزایش دهد و به تبع آن، قیمت ها 
کاهش یابد؛ بر همین اساس، ما شاهد افزایش تولید 
و عرضه خودرو بودیم اما آیا قیمت ها نیز کاهش 
یافت؟ یکی از اختیاراتی که وزیر مربوطه خواسته بود 
این بود که تا پایان سال ۱۴۰۱ قیمت گذاری خودرو 
از شورای رقابت به ستاد تنظیم بازار محول شود؛ از 
طرفی دیگر، در مقطعی، خودرو در بورس عرضه 
شد، سپس این عرضه متوقف شد و حالا مجدداً 
بحث عرضه خودرو در بورس مطرح است؛ در اینجا 
فرصت شکافتن موضوع به صورت تخصصی نیست، 
اما مسئولان امر باید توجه کنند که ما در جایی و 
فرصتی نیستیم که آزمون و خطا کنیم؛ لذا بخش ها 
و مسئولان مربوطه در قضیه قیمت خودرو تلاش 

کنند اشکالات کار برطرف شود و هر جا اشکالی به 
ما به عنوان قوه قضائیه هم وارد است، اعلام کنند 

تا ما برطرف کنیم.
طی  کرد:  بیان  اژه ای  محسنی  حجت الاسلام  
سال های اخیر در هر مقوله و مبحثی که به صورت 
مسئله محور ورود پیدا کردیم، توانستیم تا حد زیادی 
مسائل آن حوزه را برطرف کنیم و تا حدودی به نقطه 
مطلوب برسیم؛ در مبحث حفظ حقوق بیت المال و 
مقابله با تعدی به اراضی ملی و منابع طبیعی ما 
شاهد موفقیت این رویکرد و پیشرفت کار هستیم؛ 
تلاش  مستمراً  باید  مباحث  قبیل  این  در  اگر چه 
بیشتری را مصروف داریم اما تجربه سال های اخیر 
نشان داده که با ورود مسئله محور به مسائلی نظیر 
مقابله با تعدی و تجاوز به منابع طبیعی و بیت المال، 

می توانیم نتایج مثبتی را کسب کنیم.
جلوی ۶۸ هزار هکتار از تغییر کاربری ها را گرفتیم

رئیس قوه قضائیه تصریح کرد: طبق گزارشی که 
به من واصل شد، در سال گذشته، بالغ بر ۶۸ هزار 
هکتار از اراضی، یا رفع تصرف شده اند و یا از تغییر 
کاربری آنها جلوگیری به عمل آمده است؛ چنانچه 
این گزارش و گزارشاتی از این دست، به طور کامل 
منطبق با صحت و واقعیت است، باید برای مردم به 
صورت شفاف و روشن تبیین و اعلام شود، چرا که 

این امر، برای مردم امیدآفرین خواهد بود.
رئیس دستگاه قضا در ادامه به موضوع پتروشیمی 
گلستان اشاره کرد و گفت: در آذرماه ۱۴۰۰ در جریان 
سفر هیئت عالی قضایی به استان گلستان، موضوع 
پتروشیمی گلستان و رفع مسائل و مشکلات این 
واحد که به گفته مقامات استانی و مردم می تواند 

باشد و  اشتغالزایی مستقیم داشته  حدود ۵ هزار 
بر بنیهّ تولیدی کشور و آن منطقه بیفزاید، مدنظر 
مشکلات  حل  برای  ویژه  دستوراتی  و  گرفت  قرار 
در  شد؛  صادر  گلستان  پتروشیمی  سهامداران 
نتیجه پیگیری ها و تلاش های صورت گرفته از جانب 
مسئولان قضایی ذیربط و استانداری گلستان و سایر 
بخش های مربوطه، امروز شاهد سامان گرفتن این 
موضوع هستیم و این مقوله، در حال رسیدن به 
یک نتیجه مطلوب است؛ علت این امر آن است که 
به صورت موردی و مسئله محور بر روی آن تمرکز 
کردیم؛ بنابراین می توانیم با تمرکز بر روی موضوعات 
و مسائل به صورت موردی، با تلاش و پیگیری، به 

رفع و حصول آنها مبادرت ورزیم.
ضرر مردم در بورس جبران نشده است

گفت:  و  زد  بورس  موضوع  به  نیز  گریزی  وی 
مسئله بورس از آن قبیل مسائلی است که تعدادی 
کثیری از مردم درگیر آن شدند؛ ما نیز در همین 
راستا اقدامات و پیگیری هایی به عمل آوردیم که مؤثر 
اما ناکافی بودند؛ باید به موضوع بورس توجه شود؛ 
تعداد قبال توجهی از مردم ، سرمایه خود را به بورس 
آوردند و متضرر شدند و ضرر آنها نیز جبران نشده 
است؛ علی ایحال، دادستان کل کشور و مسئولان 
ذیربط که در شورای عالی بورس عضویت دارند، باید 
پیگیری های مقتضی را انجام دهند؛ نباید در قضیه 
بورس غفلت کرد، به گونه ای که ۲ ماه یا ۶ ماه یا 
یکسال دیگر با مشکلاتی از این ناحیه مواجه شویم؛ 
تاکید دارم که  مسئله بورس رها نشود و اقدامات 
و پیگیری ها و نظارت های لازم در این حوزه صورت 

گیرد.

احسان خاندوزی وزیر اقتصاد تاکید کرد: در حوزه آرد نه تنها شاهد 
افزایش مصرف نبودیم بلکه آخرین سنگر معیشتی مردم یعنی مسئله 
اما نسبت به  بازار مدیریت شد.  نان خدشه دار نشد و به خوبی 
وضعیت امروز و آینده باید بگویم که صدای نارضایتی ناشی از افزایش 
قیمت برخی از کالاها و ضعف نظارتی در بازار به سرعت به گوش 

دولت رسیده و بخشی از تغییرات کابینه در این جهت است.
سید احسان خاندوزی در جریان جلسه علنی دیروز مجلس شورای 
الهیان درباره دلایل عدم توجه  به سوال زهره  پاسخ  اسلامی و در 
به آماده سازی زیرساخت ها قبل از حذف ارز ترجیحی و آشفتگی 
ابتدا بابت رای روز گذشته مجلس شورای  مدیریتی بیان کرد: در 
اسلامی به لایحه تنظیم مقررات مالی دولت ۳ تشکر ویژه می کنم 
امیدوارم امروز و فردا نیز طرح مالیات بر سوداگری که از نقاط مشترک 
همکاری بین وزارت اقتصاد و مجلس است نهایی شده و یک اتفاق 
مبارک رقم بخورد. جا دارد در اینجا اشاره بکنم بنده در پشت همین 
تریبون در پاسخ به سوال آقای ایزدخواه پیرامون فروش اموال مازاد 
بانک ها وعده ای دادم و گفتم که تلاش خواهیم کرد که در این دوره 
کوتاه بیش از تمام چهار سال گذشته دولت قبل اموال مازاد بانک ها 

را واگذار کنیم.
وی در ادامه اظهار کرد: اکنون سربلند از پشت این تریبون اعلام 
می کنم که ۵۸ هزار میلیارد تومان واگذاری اموال مازاد بانک ها تا پایان 
اسفندماه سال ۱۴۰۱ رقم خورده است. این رقم در چهار سال دولت 

گذشته تنها ۵۴ هزار میلیارد تومان بوده است اما ما در طول یکسال 
و نیم گذشته ۵۸ هزار میلیارد تومان اموال مازاد بانک ها را واگذار 
کرده ایم. هدف گذاری ما برای سال ۱۴۰۲ نیز این است که بانک ها 
را از بنگاهداری مازاد و اموال مازاد دور کرده و این رقم بیش از سال 

گذشته باشد.
وزیر اقتصاد در ادامه بیان کرد: اما در پاسخ به سوال خانم الهیان 
که به افزایش قیمت ها بعد از اجرای طرح حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی 
باز می گردد که این طرح ابعاد بسیار بزرگی داشت و تکلیفی بود 
که چندین سال بر روی زمین مانده بود. دولت تلاش کرد از طریق 
سازوکارهایی مانند اعطای یارانه فشار را بر مردم کاهش دهد و طرح 
را بدون تنش اجتماعی به نتیجه برسانند. شخص رئیس جمهور در 
تلویزیون حاضر شد و با مردم گفت و گو کرد و تلاش کردیم اقدامات 

اقناعی در جامعه صورت گیرد.
خاندوزی خاطرنشان کرد: برداشت آوار چند ساله و کاهش قدرت 
خرید مردم و تورم هایی که از سال ۱۳۹۷ تا به امروز رو به رشد بوده 
و مردم را با مشکل مواجه کرده است و همچنین جبران چند سال 
بی عملی انباشت شده در این حوزه کار سختی است و نیازمند اهتمام 
ویژه دارد. در حوزه تدابیر و سیاست هایی که لازم بود برای حذف ارز 
۴۲۰۰ تومانی صورت گیرد مسئولیت این کار به جهت طراحی کل 
بسته به سازمان برنامه و بودجه واگذار شد. سازمان برنامه طرحی را 
در ابتدای سال گذشته ارائه کرد که منطبق بر قانون بودجه، ترتیبات 

حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی رقم خورد. از سوی دیگر اجرای این ترتیبات 
پیش بینی شده به ستاد تنظیم بازار سپرده شد. در روزهای ابتدایی 
این ستاد به ریاست معاون اول رئیس جمهور یک روز در میان جلسه 

برگزار می کرد تا نظارت بر بازار صورت بگیرد.
وی اضافه کرد: در ذیل ستاد تنظیم بازار بخشی که پیشنهاد قیمت 
گذاری کالاها در بخش های مختلف را ارائه می کرد سازمان حمایت 
از تولید کنندگان و مصرف کنندگان بود. از سوی دیگر وزارت جهاد 
محصولات  تجارت  تا  تولید  از  یعنی  زنجیره  کل  در  نیز  کشاورزی 
کشاورزی نیز مسئولیت برعهده دارد و لذا وزارت جهاد کشاورزی در 
مورد کالاهایی که به این وزارتخانه باز می گشت مسئولیت را برعهده 
می گرفت در حوزه یارانه ها نیز مسئولیت با وزارت رفاه بود. ما نیز در 
وزارت اقتصاد تلاش کردیم تا اجرای طرح حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی همراه 
باشد با تدابیر کالابرگ که از مصوبات مجلس شورای اسلامی بود و 
حتی سال گذشته نامه ای محرمانه  را به رئیس جمهوری ارسال و بر این 
موضوع تاکید کردیم. از طرف دیگر از آنجا که آخرین سنگر معیشت 
مردم نان است و نباید با اجرای این طرح دچار خللی می شد پیشنهاد 
دادیم تا مسئولیت در حوزه نان با این که برعهده وزارت جهاد کشاورزی 
بود ما برعهده بگیریم رئیس جمهور با این پیشنهاد موافقت کردند و 
از مجموعه حذف ارز ترحیجی آرد و نان به وزارت اقتصاد واگذار شد و 
موفق شدیم در کمتر از ۱۰۰ روز برای ۳۱ استان ۸۰ هزار واحد صنفی 

آرد تامین کنیم و رصد پذیری زنجیره آرد کشور را رقم بزنیم.

اژه ای: وزیر صمت خواستار اختیاراتی شد تا 50 درصد قیمت خودرو کاهش یابد اما قیمت ها کاهش یافت؟

و نقد قاضی القضات به قیمت خودر
رئیس قوه قضائیه گفت: در نیمه دوم سال ۱۴۰۰ وزیر صمت خواستار اختیاراتی شد تا بتواند تا پایان سال ۱۴۰۱، بواسطه آن اختیارات، تولید خودرو را تا 
۵۰ درصد افزایش دهد و به تبع آن، قیمت ها کاهش یابد؛ بر همین اساس، ما شاهد افزایش تولید و عرضه خودرو بودیم اما آیا قیمت ها نیز کاهش یافت؟

بخشی از تغییرات کابینه به  دلیل شنیدن صدای نارضایتی از افزایش قیمت ها بودوزیر اقتصاد: 

موضوع خودرو 
و قیمت 

آن، از جمله 
موضوعاتی 

است که سوای 
مسائل مزمنی 

که مرتبط با آن 
است، چندان 

پیچیده و 
غامض نیست

سخنگوی وزارت خارجه ابراز امیدواری کرد که آژانس بین المللی انرژی اتمی در گفت وگوهایش 
با ایران به مسیر فنی متعهد باشد.

به گزارش ایسنا، ناصر کنعانی در ابتدای نشست خبری خود با خبرنگاران با اشاره به برگزاری 
مراسم روز قدس در نقاط مختلف جهان و ایران گفت: ابتکار امام خمینی)ره( در نامگذاری 
آخرین جمعه ماه مبارک رمضان به عنوان »روز قدس« ابتکاری حکیمانه و مبتنی بر بصیرت 
بود.  وی  گفت: این نامگذاری باعث شد که موضوع فلسطین به یک موضوع جهانی در افکار 
عمومی جهان بدل شود.  این دیپلمات جمهوری اسلامی ایران ، فرا رسیدن عید فطر را نیز  
تبریک گفت.  کنعانی همچنین فرارسیدن روز ارتش را نیز  گرامی داشت. سخنگوی وزارت 
امور خارجه گفت: مسیر گفت وگو  و مذاکرات فنی بین ایران و آژانس ادامه دارد و امیدواریم 
که آژانس به مسیر فنی متعهد باشد و ما شاهد باشیم که آژانس حداکثر تلاشش را انجام دهد 
که از تاثیرات سیاسی و فشارهای سیاسی به دور بماند. کنعانی در پاسخ به پرسشی گفت: 
سیاست جمهوری اسلامی ایران در ارتباط با افغانستان دوگانه و دارای تناقض نیست ، بلکه 

این سیاست کاملاً روشن است.
وی گفت: همانطور که بارها در مواضع  رسمی اعلام کرده ایم، ما در مورد موضوع افغانستان، 
دارای سیاست اصولی و روشنی هستیم و سیاست ما در ارتباط با این کشور از مولفه های 

روشنی برخوردار است.
سخنگوی وزارت خارجه جمهوری اسلامی ایران در پاسخ به سوال خبرنگاری در ارتباط با 
اخبار منتشر شده مبنی بر اینکه گفته شده رضا پهلوی قصد دارد برای انتقال پیام مردم ایران 
به اسرائیل سفر کند و این که نظر وی  در ارتباط با این سفر و مطالب مطرح شده در ارتباط 
با اهداف آن چیست؟ خطاب به خبرنگار  پرسش کننده گفت: نه  شخصی که شما از آن نام 

بردید و  نه سفرش و نه جایی که سفر می کند، هیچ کدام  ارزشی ندارند که من بخواهم در 
ارتباط با آنها اعلام موضع کنم.

سخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت: رئیس  جمهوری ایران از پادشاه 
عربستان برای سفر به تهران دعوت به عمل آورده است.

وی در ارتباط با زمان سفر وزیران امور خارجه دو کشور ایران و عربستان به تهران و ریاض 
نیز گفت: همانطور که می دانید وزیران امور خارجه دو کشور ایران و عربستان به صورت 

متقابل از یکدیگر برای سفر به تهران و ریاض دعوت به عمل آورده اند.
آقای  از  عربستان  پادشاه  دعوت  شاهد  نیز  پیش  چندی  افزود:  زمینه  این  در  کنعانی 
رئیس جمهور برای سفر به این کشور بودیم که آقای رئیس جمهور  به صورت مکتوب پاسخ 
این دعوت را  دادند و آقای  رئیسی نیز از پادشاه عربستان برای سفر به تهران دعوت به عمل 

آوردند .
سخنگوی وزارت امور خاجه جمهوری اسلامی ایران، همچنین با بیان اینکه ما در مسیر 
اجرایی کردن دو موافقتنامه جامع بین دو کشور که در سالهای قبل بین تهران و ریاض  به 
امضا رسیده است، هستیم، گفت: این توافقنامه ها شامل همکاری های دو کشور در حوزه های 
اقتصادی، تجاری، ورزشی و امنیتی است و ان شاءالله با تکمیل گام های اجرایی، برای اجرایی 

کردن این موافقتنامه ها ، شاهد تبادل هیات های مشترک بین دو کشور خواهیم بود.
 کنعانی گفت: گسترش همکاری های اقتصادی و تجاری بین دو کشور با توجه به ظرفیت های  

موجود بین ایران و عربستان در اولویت توجه ما قرار دارد.
سخنگوی وزارت امور خارجه در ادامه گفت وگوی خود با خبرنگاران در پاسخ به این سوال 
که با توجه به از سرگیری روابط ایران و عربستان آیا ایران برنامه ای برای از سرگیری روابط خود 

با برخی از کشورهای شمال آفریقا که روابط شان را با ایران قطع کرده اند دارد؟ گفت: ما اقدام 
کننده در قطع رابطه نبوده ایم و قطع رابطه را غیر سازنده می دانیم.

وی ادامه داد: دولت سیزدهم نسبت به برقراری روابط سازنده توام با احترام متقابل با تمام 
کشورهای عربی، اسلامی و منطقه ای اهتمام دارد و در این مسیر هر کشوری گام مثبتی 
بردارد ما از گام مثبت آن کشور استقبال کرده و با حسن نیت دو چندان به آن پاسخ متقابل 

می دهیم.

کنعانی: 
ود اجرای توافقات با عربستان به خوبی پیش می ر
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